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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 4/2023(365) 

 
 
Datum a čas konání: 25. dubna 2023 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni: Janík/FEKT, Boháč/FA, Zahrádka/FCH, Žák/FaVU, Rovenská/CEITEC 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI – omluven 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Houser, Doupovec, Pěn-
čík, Weiter, kvestorka Němcová, kancléř Gregorek  

Omluveni:  
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 3/2023 ze dne 28. 3. 2023 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Rezignace členky Etické komise VUT 
8. Legislativní záležitosti 
 Další legislativní záležitosti 

9.   Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

11. Ekonomické záležitosti  
 Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 
 Další ekonomické záležitosti 

12. Různé   

 Různé 
 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal rektora Janíčka, členy ve-
dení VUT – prorektorku Šimberovou, prorektory prof. Doupovce, doc. Housera, prof. Weitera a doc. 
Pěnčíka, kvestorku Mgr. Němcovou a kancléře Mgr. Gregorka. Dále přivítal přítomné členy AS VUT, 
stálé a ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
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Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT. Čle-
nové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2023 ZE DNE 28. 3. 2023 

 
Zápis z jednání AS VUT č. 3/2023 ze dne 28. 3. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
14. 4. 2023 (uložen na Sharepointu). Dne 15. 4. 2023 zaslal své informace do zápisu prorektor Pěn-
čík, tajemnice AS tyto informace rozeslala všem členům AS VUT a doplnila je do zápisu. Následně 
dne 21. 4. 2023 kancléř Gregorek doplnil korekci informací rektora Janíčka a svých informací – ak-
tualizovaný zápis rozeslala tajemnice AS bezprostředně všem členům AS VUT. Do dnešního dne 
nebylo do zápisu zasláno žádné další doplnění ani žádné připomínky.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT vznesl dotaz, zda mají členové AS 
VUT dnes k výše uvedenému zápisu – verzi ze dne 21. 4. 2023 – nějaké připomínky. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného 
usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2023 ze dne 28. 3. 2023 – verzi 
ze dne 21. 4. 2023.   
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Setkání s průmyslovými partnery: Koncem března přivítalo vedení VUT vrcholové představitele 
42 partnerských podniků a institucí na diskusním setkání, cílem bylo rozvinutí těsnější spolupráce 
v oblasti vzdělávání a výzkumu. Účastníci diskutovali mj. o poslání technického výzkumu a roli 
technických univerzit pro konkurenceschopnost průmyslu a aplikačního sektoru v České repub-
lice. Podněty ze setkání budou promítnuty do strategického směřování VUT v příštích letech. 

▪ Vedení VUT přivítalo návštěvu z TU Graz a TU Košice: V dubnu se uskutečnila setkání vedení 
VUT s partnerskými zahraničními univerzitami z Rakouska a Slovenska.  
Delegace z TU Graz prezentovala přístup štýrské techniky k mnoha tématům, která jsou řešena 
i VUT. Diskuse se dotkla např. principů digitalizace, udržitelnosti či obecného poklesu zájmu 
o studium technických oborů.  
Návštěva z TU Košice se věnovala zejména možnostem spolupráce obou univerzit, pozvání rek-
tora VUT přijal rektor Technické univerzity v Košicích (TUKE) Stanislav Kmeť, spolu se zástupci 
dvou fakult – děkanem Letecké fakulty a proděkanem Strojní fakulty. Setkání proběhlo na Fakultě 
strojního inženýrství (FSI) a předmětem diskuse bylo mimo jiné potenciální rozšíření spolupráce 
v oblasti leteckého inženýrství. V budově A1 na FSI zástupce TU Košice přivítali rektor VUT doc. 
Janíček, prorektorka pro internacionalizaci doc. Šimberová a děkan FSI doc. Hlinka. 

https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/univerzita-posiluje-prilezitosti-ke-spolupraci-s-prumyslovymi-partnery-d240052
https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/inspiraci-pro-dalsi-rozvoj-vut-nabidla-delegace-z-tu-graz-d240755
https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/inspiraci-pro-dalsi-rozvoj-vut-nabidla-delegace-z-tu-graz-d240755
https://www.vut.cz/vut/aktuality-f19528/navsteva-technickej-univerzity-v-kosiciach-na-vut-d240709
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▪ Návštěva na Univerzitě v Gdaňsku: Součástí programu byly zajímavé prezentace z oblasti stra-
tegického směřování univerzity, relevance a digitální transformace univerzity, včetně otázek tý-
kajících se zhodnocení výzkumu.  

▪ Soutěž CESAER Student Challenge 2023: V rámci soutěže budou odborníci hodnotit inovativní 
a neotřelé nápady, které vykazují vědeckou a technologickou excelenci s udržitelným dopadem. 
Musí se jednat o zcela nový projekt, který ještě nebyl nikde veřejně prezentován. Soutěž CE-
SAER Student Challenge 2023 pořádá prestižní síť evropských vědeckých a technologických 
univerzit CESAER, které je VUT členem. 

▪ Včera, tj. 24. 4. 2023, navštívil VUT ministr pro evropské záležitosti Mikuláš Bek. Na programu 
bylo setkání a debata s vedením VUT a kolegiem rektora na témata evropského vzdělávacího 
a výzkumného prostoru, evropských projektů, evropských politik a role technického vzdělávání 
pro EU i pro ČR. Krátce po obědě zavítal prof. Bek na FEKT VUT, kde diskutoval se studentkami 
a studenty. 

 

➢ Prorektorka Šimberová  

▪ Stipendijní a partnerský program VUT pro excelenci 2023: Celkem bylo podáno 37 žádostí (vše 
mobility) za částku 2 731 493 Kč. Pro 1. termín je alokováno 1 800 000 Kč. Bylo vyhodnocené 
první kolo žádostí a vyjádření o finanční podpoře byly 17.4.2023 zaslány proděkanům na F/S 
(mailem).  

▪ CESAER: Byl odsouhlasen Annual Report 2022 – 18. 4. 2023. 
▪ CESAER Student Challenge: Zapojení do CESAER Student Challenge. Za VUT je potřeba 

v rámci interního výběrového řízení vybrat jeden tým, který bude v rámci tohoto Challenge for-
málně podpořen. Doporučené interní deadliny: 1. kolo interního výběrového řízení: 15. 5. 2023; 
2. kolo interního výběrového řízení (pokud je více silných týmů): 15. 7. 2023. Zde již týmy ode-
vzdávají veškeré finální podklady a instituce se na základě těchto podkladů rozhodne, koho na 
CESAER oficiálně podpoří. Deadline odevzdání finálních podkladů na CESAER: 31. 7. 2023.   

▪ CESAER Survey: shaping the future European University Alliances: Průzkum týkající se budouc-
nosti Evropských univerzit. Deadline: 28. 4. 2023.  

▪ CESAER Membership: Pozastavené členství Tomsk Polytechnic University (TPU). V této sou-
vislosti byli členové CESAER vyzváni, aby v případě zájmu předložili veškeré své úvahy a (dů-
věrné) informace a důkazy, které mohou mít vliv na status členství TPU. Obdržené a shromáž-
děné informace budou Boardem zpracovány zcela důvěrně. Výstupy budou projednány v říjnu 
na General Assembly v Madridu. Deadline: 22. 5. 2023. 

▪ EULiST: Proběhl interní meeting pro zapojené osoby na VUT (4. 4. 2023) a Local Workshop 
(13. 4. 2023).  

▪ EUA: na General Assembly proběhly volby nového prezidenta a doplňující volby na členy boardu, 
novým prezidentem byl zvolen Josep M. Garrell, bývalý rektor Ramon Llull University (Barce-
lona); v rámci networkingu byly vedeny diskuse o možných připravovaných akcích na VUT (ne-
jenom v roce oslav); potenciál EUA je daleko širší, než je evaluace, která na VUT probíhá. EUA 
je další mezinárodní univerzitní síť (více než 800 členů) s přesahem dopadu na evropské politiky, 
nabízí se její uchopení pod OINT jako další síť. Např. v rámci EUA-Council for doctoral education 
bude probíhat úzká spolupráce s MW a MD.  

▪ Podnět-podpora ukrajinských studentů 2023: Fakulty požádaly o finanční podporu celkem pro 
473 studentů v délce studia 106 měsíců. Jde pouze o full degree studenty. Pro LS mají fakulty 
relevantní informace – UA studenti na VUT již studují. Pro zimní semestr jde o kvalifikovaný 
odhad z fakult na základě podaných přihlášek ke studiu a historie z minulého roku. Ze stipendia 
na jednoho studenta lze hradit stipendium, osobní náklady pro pedagogy, administrativní pra-
covníky, kurzy ČJ, další služby spojené se studiem. Podmínka je, že min. 80 % z celkového 
příspěvku musí být alokována na stipendia. Záměrem je, aby všichni ukrajinští studenti dostali 
stejnou výši stipendia. 

▪ Podnět-podpora běloruských studentů 2023: Finanční prostředky jsou určeny na podporu studia 
vybraných běloruských studentů pouze v diplomové mobilitě, poprvé zapsaných do studia v aka-
demických rocích 2020/2021 a 2021/2022 na VVŠ v bakalářských, magisterských i doktorských 
studijních programech a na podporu jejich pobytu v ČR i v roce 2023, v rámci akademického 

https://www.cesaer.org/
https://www.cesaer.org/content/7-administration/planning-monitoring-and-evaluation/annual-reports/20230403-cesaer-annual-report-2022.pdf
https://www.cesaer.org/news/the-2023-edition-of-our-20000-cesaer-student-challenge-now-launched-1416/
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roku 2022/2023. Trvá podmínka, že se jedná pouze o studenty, jimž bylo studium na vysoké 
škole v Bělorusku znemožněno, nebo studenty obávající se za současné situace ve studiu v Bě-
lorusku pokračovat. https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/podnet-k-predkladani-
zadosti-v-ramci-fondu-vzdelavaci-14.  

▪ Evaluace stavu podaných přihlášek do SP v AJ: Stav podaných přihlášek do anglických studij-
ních programů na VUT k 14. 4. 2023 – aktuálně atakujeme hranici 2000 podaných přihlášek do 
anglický studijních programů na VUT. Podařilo se také prací v rámci Admission Office a jeho 
testovacího provozu zvýšit podíl zaplacených přihlášek k podaným na téměř 41 %. Dalším kro-
kem bude vyhodnocení úspěšnosti jednotlivých nástrojů propagace, které byly během náboru 
používány. Toto proběhne po 30. 04. 2023, kdy končí možnost podávat přihlášky na zbývající 
anglické programy.  

▪ Zahraniční návštěvy: 
TUKE: V termínu 11. 4.–12. 4. 2023 navštívila VUT delegace z TUKE ve složení: Stanislav Kmeť 
– rektor; Peter Korba – děkan Leteckej fakulty; Peter Čokina – tajemník Letecké fakulty; Ján 
Slota – proděkan pro vědu, výzkum a PhD studium Strojníckej fakulty.  
TU Graz: Dne 14. 4. 2023 navštívila VUT delegace z TU Graz. Kromě meetingu na Rektorátu 
VUT proběhly také návštěvy na F/S (FEKT, FSI). Program byl uzpůsoben zaměření konkrétních 
členů delegace. Členové delegace: Harald Kainz, Rector (TU Graz); Mario Hirz, deputy head of 
the Institute of Automotive Engineering (TU Graz); Franz Wotawa, head of the Institute of Soft-
ware Technology (TU Graz) – se nakonec kvůli nemoci omluvil.  

▪ Zahraniční cesty:  
Gdaňsk (TU), Polsko: Konference EUA – jednání o organizaci akce v rámci 125. výročí oslav 
VUT, 18. 4.–22. 4. 2023.  
Levuen, Belgie: CESAER meeting ohledně organizace v rámci konference nebo workshopu, 
26. 4.–27. 4. 2023.  
Hannover, Německo: EULiST–meeting v rámci plánovaných návštěv partnerů sítě, 3. 5.– 4. 5. 
2023.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela navrhl dát do programu výjezdního zasedání AS VUT obdobně 
jako loni zprávu o internacionalizaci týkající se činnosti týmu Odboru internacionalizace – zpracování 
materiálu směrem do AO.  
 
➢ Prorektor Weiter 

▪ Dne 13. 4. 2023 hostilo VUT v prostorách Fakulty chemické konferenci k Metodice 2017+ pořá-
danou Radou pro vývoj, výzkum a inovaci. Byly zde představeny novinky v bibliometrické ana-
lýze a hodnocení vybraných výsledků pro hodnocení v roce 2023. Celý program a informace 

k registraci lze nalézt zde. V rámci konference proběhly diskuse s pracovníky Úřadu vlády ČR, 
kteří zpracovávají analýzy a připravují podklady, podle kterých jsou pak vysoké školy hodnoceny; 
diskuse se týkaly i dalšího směřování metodiky hodnocení. Organizace konference v rámci VUT 
byla velmi úspěšná.  

▪ Bylo vydáno nové Rozhodnutí rektora č. 6/2023 – Ceny rektora VUT za mimořádné vědecké 
výsledky a umělecké výstupy, na jehož základě budou oceňovány výsledky ve vědecké a umě-
lecké oblasti v 10-ti různých kategoriích. Ceny jsou udělovány takovým výsledkům, u kterých je 
prokazatelný zásadní podíl autorů z VUT na tvůrčí či umělecké činnosti, na jejímž základě byl 
výsledek vytvořen. Tato ocenění budou udělována na Akademickém shromáždění VUT kona-
ném každým rokem na podzim.  

Rektor Janíček ocenil konferenci týkající se Metodiky 2017+ jako jednu z nejvýznamnějších akcí 
a velmi vyzvedl její organizaci, která proběhla ve spolupráci RVVI a VUT pod vedením prorektora 
Weitera. Dále uvedl, že díky nynějšímu zastoupení prorektora Weitera v RVVI má VUT v současné 
době nejlepší podmínky z hlediska možnosti ovlivnit způsoby vyjadřování k současné Metodice 
2017+.  
 
 
 

https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/podnet-k-predkladani-zadosti-v-ramci-fondu-vzdelavaci-14
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/podnet-k-predkladani-zadosti-v-ramci-fondu-vzdelavaci-14
https://www.vyzkum.cz/FrontAktualita.aspx?aktualita=998193
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➢ Prorektor Doupovec 

Informace prorektora Doupovce obdrželi členové AS VUT e-mailem po zasedání AS VUT, včetně 
níže uvedených příloh:  
▪ Na základě požadavku rektora je připravována směrnice o přidělování kreditů studijním předmě-

tům a dále směrnice o průmyslových doktorátech. 
▪ VUT se stalo členem klastru „Life Sciences“, kontaktní osobou je doc. Lízal (FSI).  
▪ V Příloze č. 1 jsou výsledky konference „Jak se vlastně učí na vysoké škole“ konané 30. 3. 2023 

v Ostravě. MŠMT připravuje v tomto smyslu doplnění Nařízení vlády o standardech pro akre-
ditace. Pedagogické vzdělávání by mělo být na VUT povinné pro všechny začínající pedagogy 
(včetně doktorandů). Ostatní akademičtí pracovníci musí mít možnost průběžného pedagogic-
kého vzdělávání. 

▪ V Příloze č. 2 je popis nového způsobu přiznávání stipendií TOP 500. 
▪ V Příloze č. 3 jsou teze týkající se doplnění postupu pro schvalování studijních programů na 

VUT, bude zapracováno do Řádu studijních programů VUT. 
▪ K datu 9. 3. 2023 bylo ukončeno připomínkové řízení k novele VŠ zákona. 

o Poslední verze úpravy týkající se doktorských stipendií je uvedena v Příloze č. 4, následovat 
bude projednávání v PČR. 

o  Aktuálně zákonodárce předpokládá účinnost novely obecně k 1. 1. 2024 (se stanovenými 
výjimkami). Jednou výjimkou je úprava Doktorského stipendia (§ 91a) – tam se účinnost 
předpokládá k 1. 9. 2024.  

o Ustanovení o doktorských stipendiích je zatím nastaveno tak, že "nová doktorská stipendia" 
se budou týkat až studentů, kteří zahájí studium v DSP v podzimním semestru 2024 (po 1. 
9. 2024).  

o Teprve až bude platné znění zákona, lze přistoupit k novelizaci Stipendijního řádu VUT (ja-
kožto vnitřní předpis ho schvaluje AS VUT a registruje MŠMT). 

▪ V Příloze č. 5 je první výstup z průzkumu doktorského studia „Analýza aktuálních změn v orga-
nizaci doktorského studia v zahraničí“ (průzkum provedl Národní vzdělávací fond). Prorektor do-
poručuje přečíst si závěry na str. 69–71, které obsahují popis aktuálních trendů doktorského 
vzdělávání v zahraničí. 

▪ Dozorčí rada KaM schválila Výroční zprávu KaM za rok 2022. 
 
➢ Prorektor Houser 

▪ Pozvánka na diskusi „Technika versus etika“: Otázky společenské odpovědnosti vzděláva-
cích institucí budou předmětem diskuse u kulatého stolu, na kterou zve rektor VUT. K tématu 
„Technika versus etika“ přispějí svými názory matematik Miloslav Druckmüller, lékař Břetislav 
Lipový, socioložka Kateřina Nedbálková a designér Lukáš Pilka. Akce se koná 16. května od 
16 hodin ve dvoraně Rektorátu VUT. 

▪ Dnes probíhá příprava na výstavu prof. akad. sochaře Michala Gabriela ve Dvoraně Rektorátu, 
členové AS VUT budou pozváni na vernisáž.  

▪  
➢ Prorektor Pěnčík 

▪ Rektor vyhlásil 4. ročník soutěže Cena podnikavosti studenta VUT, jejímž partnerem je Jihomo-
ravské inovační centrum. Soutěž je určena pro studenty bakalářských, magisterských i dok-
torských studijních programů VUT, kteří mají inovativní myšlenku a chtějí ji využít pro rozvoj 
svého podnikání. S přispěním soutěže mohou studenti získat peníze na jeho rozjezd , mohou 
se přihlásit buď samostatně nebo jako tým. Soutěž podporuje spolupráci studentů napříč VUT. 
Registrace do soutěže je spuštěna od 20. 4. do 20. 5. 2023. Veškeré podrobnosti k soutěži, 
včetně podmínek účasti a registrace, jsou na webu soutěže. 

 
➢ Kvestorka Němcová  

▪ S účinností od 1. května 2023 bude vydána nová Kolektivní smlouva, která upravuje pracovně-
právní otázky na VUT v souladu se zákonem o kolektivním vyjednávání a navazujícími právními 
předpisy ČR. 

https://www.vut.cz/vut/akce/kalendar-akci-f71225/technika-versus-etika-promeny-spolecenske-odpovednosti-vzdelavacich-instituci-d240838
https://www.vut.cz/studenti/podnikavost
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▪ VUT od 1. 5. 2023 rozšiřuje svou nabídku zaměstnaneckých benefitů, které si  zaměstnanci 
mohou zvolit do 25. 5. 2023. Zaměstnanecké benefity jsou poskytovány všem zaměstnan-
cům, kteří pracují na VUT v pracovním poměru. Jejich volba probíhá elektronicky, v aplikaci 
Benefitní program VUT v IS VUT. Zaměstnanci si mohou zvolit poskytování příspěvku za-
městnavatele na penzijní připojištění nebo doplňkové penzijní spoření, příspěvek na vy-
brané produkty a volnočasové aktivity nebo kombinaci těchto benefitů. Zaměstnancům, kteří 
mají dítě nebo děti do 6 let věku, se poskytuje příspěvek na potřeby dítěte.  Rozšíření na-
bídky benefitů bylo jedním z cílů vedení VUT v oblasti péče o zaměstnance.  

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Členové Kolegia rektora odsouhlasili Úvodní koncept přechodu z IS Apollo do Teacher. Kon-
cepce je připravena tak, že od 1. 9. 2023 začnou postupně, iteračním způsobem, přecházet 
všechny fakulty a vysokoškolské ústavy na moduly v Teacheru. Změna se netýká referentek, 
které nadále pracují v IS Apollo, ale akademických pracovníků. Současně bude probíhat práce 
na sjednocení procesních nastavení tak, aby Teacher fungoval jako jednotný studijní informační 
systém VUT. Z analýz vyplývá, že bohužel dosavadní vývoj studijního IS na VUT byl natolik roz-
tříštěný, že lze konstatovat, že máme 11 různých řešení pro 11 různých součástí VUT – tento 
stav není udržitelný. Navíc některé moduly jsou provozovány a vyvíjeny v IS Apollo a v Teacher 
souběžně, čímž vzniká duplicita nákladů a zátěže. Přechod na Teacher je plánován po dobu 
jednoho roku do 31. 8. 2024. 

 

5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z jednání RVŠ 

Dne 20. 4. 2023 se uskutečnilo 20. zasedání Předsednictva Rady VŠ, s následujícím programem 
jednání: 1. Zahájení; 2. Zprávy z užšího Předsednictva Rady VŠ (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.); 
3. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník); 4. Vystoupení hostů (OP JAK); 
5. Ekonomické informace (JUDr. Lenka Valová); 6. Zprávy z Komise pro vědeckou činnost (doc. Dr. 
Ing. Vlasta Radová, prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.); 7. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. 
Ing. Mgr. Marek Hodulík); 8. Zprávy z Komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení (Ing. Miro-
slav Svoboda, Ph.D.); 9. Různé.  

Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela na dnešním zasedání AS v úvodu sdělil, že z iniciativy AS 
a rektora Janíčka bylo ustaveno pravidelné setkávání delegátů VUT v RVŠ (členů AS), proběhlo 
první setkání, na kterém byly sděleny vzájemné informace mezi rektorem VUT a členy RVŠ. Dále 
sdělil podrobné informace ze zasedání Předsednictva RVŠ a zrekapituloval důležitá usnesení Před-
sednictva RVŠ.  

Zasedání P RVŠ se zúčastnili hosté: prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., vrchní ředitelka pro řízení 
sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT; PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., vrchní ředitel 
sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF MŠMT; prof. PhDr. PaedDr. Jindřich Vybíral, DSc., místo-
předseda ČKR pro vnější záležitosti; Ing. Václav Šubrta, předseda Asociace knihoven vysokých škol 
ČR; Mgr. Petr Baierl, předseda Vysokoškolského odborového svazu.  

Usnesení k bodu 5. Ekonomické informace:  

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí aktualizaci analýzy mezd ve vysokém školství 
za rok 2022, která potvrdila negativní vývoj v této oblasti.  

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje závěry ze společného jednání komisí strategické 
a ekonomické ke strategickým opatřením ve vysokém školství a konstatuje, že hovořit o nutnosti přijetí nových 
strategických úvah rozvoje škol a systému bude možné až na základě vyřešení dlouhodobého, nekoncepčního 
a vysoce rizikového stavu podfinancování vysokého školství. Podporuje snahy o navýšení procenta podílu 
financování VŠ na HDP na úroveň srovnatelnou s rozvinutými zeměmi EU a zdůrazňuje, že je nutné hovořit 
o podfinancování vysokého školství jako celku, nikoliv pouze o jeho jednotlivých segmentech, kde se podfi-
nancování mzdové oblasti ve srovnání s vysokoškolsky vzdělanými zaměstnanci v republice, včetně regionál-

https://radavs.cz/UDALOSTI-24904-version1-rvs_zpravy_z_up_rvs_20042023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24904-version1-rvs_op_jak_20042023.pdf


 

7 / 12 

ního školství, projevuje s nejtvrdšími dopady. Řešení dofinancování vysokoškolského veřejného sektoru po-
važuje za prvotní a nezastupitelnou nutnost dalších možných úvah v současné době nejen rozvoje, ale už 
i pouhého udržení systému vysokoškolského vzdělávání v ČR. Okamžité řešení již v rámci roku 2023 a prio-
ritně systémové řešení ve státním rozpočtu 2024 a střednědobém výhledu dofinancování je kruciální, nepod-
kročitelná podmínka pokračující mezinárodní konkurenceschopnosti ČR.  

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol přijímá návrh Komise pro strategie a rozvoj na uspořádání kon-
ference zaměřené na řešení zásadních otázek rozvoje VŠ, jejich úlohy v oblasti vzdělávání a tvůrčích činností, 
postavení vysokoškolského pedagoga atd., s cílem významně se podílet na formulování věcného záměru 
avizovaného nového vysokoškolského zákona, na podzim – ve vhodném termínu, nejlépe září 2023, s využi-
tím možnosti uspořádat ji s projednanou podporou na VUT v Brně. K jejímu zajištění ustavuje pracovní tým 
složený z členů Užšího předsednictva a předsedů komisí strategické, legislativní, vědecké, vzdělávací, eko-
nomické a komise pro kvalitu vysokých škol a její hodnocení a iniciátora akce prof. Čecháka. 

Usnesení k bodu 7. Zprávy z Legislativní komise 

Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol žádá ministra školství prof. JUDr. Vlastimila Balaše, CSc., aby 
ve spolupráci s ministrem kultury Mgr. Martinem Baxou předložili návrh novely zákona č. 348/2005 Sb., o 
rozhlasových a televizních poplatcích a o změně některých zákonů, na základě které budou vysoké školy 
osvobozeny od platby těchto poplatků, podobně jako jsou od poplatku osvobozeny všechny vzdělávací insti-
tuce základního, středního i vyššího odborného školství. V současné tíživé situaci, kdy se vysokým školám 
akutně nedostává miliarda korun na platy akademických pracovníků, je narovnání podmínek pro regionální 
a vysoké školství nanejvýš aktuální.  
 
Usnesení: Předsednictvo Rady vysokých škol nadále důrazně a kategoricky odmítá navrhované změny v zá-
koníku práce týkající se dohod o pracích konaných mimo pracovní poměr (DPP a DPČ). Pro prostředí vyso-
kých škol je tato úprava nadále nepřijatelná. Nejenže značně zvýší administrativu, prodraží a zbyrokratizuje 
činnosti zajišťované dohodami, ale zejména ztíží zapojení studentů do vědecké činnosti vysokých škol a fak-
ticky znemožní zapojení odborníků z praxe do výuky. Předsednictvo Rady vysokých škol také nadále požaduje 
odlišnou úpravu pro zaměstnance vysokých škol týkající se práce z domova. Tato úprava musí respektovat 
specifika a zažitou praxi na vysokých školách.  

 
Delegát za studenty VUT ve SK RVŠ Bc. Horváth informoval o činnosti SK RVŠ.  

o SK RVŠ zpracovala standard školitele/ky, inspirativní dokument, který může sloužit jako ša-
blona při vypracování těchto standardů na univerzitách.  

o Předseda SK RVŠ se zúčastnil v Ostravě konference "Jak se učí na VŠ" od NAÚ a včera v 
Českých Budějovicích semináře MŠMT k připravované novele Zákona o VŠ.  

o SK RVŠ podpořila „Hodinu pravdy“, zástupci SK RVŠ se zúčastnili setkání s ministry k pro-
blematice nízkých mezd na VŠ. 

o V květnu se bude konat výjezdní zasedání SK RVŠ v Praze a Konference akademických 
senátorů a senátorek v Ostravě na témata kolejné a investice do kolejí VŠ, well-being a du-
ševní zdraví, novela zákona o VŠ a standard školitele, diskuse ombudosob a zástupců v 
etických komisích, podpora studentských organizací a PR studentských komor.  

Ing. arch. Galeová poděkovala RNDr. Popelovi, který je předsedou Komise pro strategie a rozvoj VŠ 
Rady VŠ, za jeho vysoké nasazení v koordinaci posledních hektických jednání napříč komisemi RVŠ 
a profesionální vystoupení na předsednictvu RVŠ. Zároveň zdůraznila význam a podporu konfe-
rence zaměřené na řešení zásadních otázek strategie a rozvoje VŠ, plánované na podzim letošního 
roku a pořádané na VUT v Brně. Další informace se týkaly předpokládaného výjezdního zasedání 
Komise uměleckých VŠ, které proběhne za účasti hostů z ostatních komisí 12.–14. 9. 2023 v Lito-
myšli. Programem bude kromě jiného téma akreditace – problematika změn v akreditačních proce-
sech/ důsledky pro UVŠ/, otázka potřebnosti standardu zátěže akademického pracovníka v oblasti 
vzdělávání Umění, standardy – q-ram pro UVŠ i tématika Artistic Research s příklady dobré praxe.    

 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o aktivitách studentské komory AS VUT. Stu-
dentské organizace jsou zapojeny do přípravy Brněnského Majálesu (hudebně zaměřen), který se 
bude konat dne 6. 5. 2023.  
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7. REZIGNACE ČLENKY ETICKÉ KOMISE VUT  
 
Kancléř Mgr. Gregorek sdělil členům AS, že předsedkyně Etické komise VUT PhDr. Kaliopi Chamo-
nikolasová požádala o uvolnění z funkce předsedkyně komise s tím, že bude i nadále členkou Etické 
komise VUT. Rektor Janíček bude jmenovat novou předsedkyni Etické komise VUT.  

 
 
8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Další legislativní záležitosti 

 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že v oblasti legislativy nejsou aktuálně žádné body 
k projednání.  
 
 

9.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další pedagogické záležitosti 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že také v oblasti PK AS VUT není aktuálně nic nového.  

 
 
10. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil že rovněž v oblasti KTČ není aktuálně nic nového. 
 
 

11.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 

 
Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2023 předložila z pověření rektora Janíčka kvestorka Němcová 
e-mailem dne 13. 3. 2023 – návrh byl rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT, uložen na 
Sharepointu AS VUT. Dne 16. 3. 2023 zaslala vedoucí Oddělení hlavního ekonoma Ing. Jarmarová 
přehled fondů a HV jako tradiční přílohy rozpočtu (rozeslána bezprostředně všem členům AS VUT, 
uložena na Sharepointu).  

K předloženým dokumentům byla zahájena diskuse na zasedání EK AS VUT dne 21. 3. 2023, dále 
proběhla diskuse na zasedání AS VUT dne 28. 3. 2023. Po tomto zasedání AS se uskutečnily další 
tři jednání EK AS VUT, která se konala ve dnech 4. 4., 11. 4. a 18. 4. 2023. Těchto jednání se 
průběžně účastnili rektor Janíček, kvestorka Němcová, prorektor Weiter a kancléř Gregorek, kteří 
doplňovali aktuální informace a odpovídali na dotazy členů EK. Postřehy a připomínky k návrhu roz-
počtu členové EK AS VUT zaznamenávali dále na Sharepointu podle zaměření, buď do pracovního 
souboru nebo do textové části rozpočtu nebo do tabulek dle upřesnění doc. Steinbauera (viz odkazy 
na složku s modelem v Excelu, textovou část ve Wordu s přílohami v Excelu a na pracovní soubor 
Připomínky k rozpočtu.docx). Diskuse se týkaly zejména financování CVIS v návaznosti na kon-
cepční změny (informace o nové koncepci přednesl na zasedání EK dne 11. 4. 2023 kancléř Gre-
gorek) a k financování CESA, dále problematiky malých investic a požadavků na vybavení s jasným 
a doloženým celouniverzitním přesahem (FA a FaVU). V této souvislosti byl připomenut požadavek 
vznesený na loňském výjezdním zasedání AS VUT, aby pořízená zařízení pro celouniverzitní využití 
byla někde na centrálně dostupných stránkách inzerována spolu s popisem parametrů, možného 

https://vutbr.sharepoint.com/:w:/s/2022EkonomickkomiseASVUT/EdzjeWot3iNBsr8_STKfwIIBK2Kn54naNhwSsTDvGnYW3A?e=oLcLEY&isSPOFile=1
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využití pro ostatní F/S, podmínek využití a kontaktní osoby. Dále byla vznesena připomínka k disko-
vému poli Rektorátu. Rozsáhlá diskuse týkající se výše uvedených připomínkovaných oblastí 
a zejména pak financování CESA se uskutečnila na zasedání EK AS VUT dne 18. 4. 2023. Tohoto 
jednání se zúčastnili předseda AS Hanáček, kvestorka Němcová, děkan FA Ing. arch. Suchánek, 
tajemník FA Ing. Sedlák, děkan FaVU doc. Cenek a tajemník FSI Ing. Tesař. Většina připomínek 
byla na tomto zasedání EK projednána (až na problematiku financování CESA) a EK AS VUT přijala 
níže uvedená usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT konstatuje, že návrh Rozpočtu VUT na rok 2023 se, tak jako každoročně, musí vypořádat s dopady 
podfinancování VŠ v ČR ve srovnání s rozvinutými zeměmi EU.  
EK AS VUT proto, i s ohledem na kritiky z úrovně ministerstev a vlády k tzv. vysokému zůstatku na fondech 
VŠ, vítá zapojení prostředků FPP VUT do posílení růstu mzdových tarifů a další kompenzace z FPP v rozpoč-
tových oblastech týkajících se CVISu, strategických projektů a benefitů. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT projednala problematiku financování CVIS s rektorem, kancléřem a dalšími členy vedení VUT a 
chápe kroky rektora v souladu s jeho programovým prohlášením. EK oceňuje proběhlé diskuse a související 
kroky vedoucí ke snížení centralizace finančních prostředků pro CVIS o 18 mil. Kč s kompenzací z FPP ve 
výši 8 mil. Kč a vítá návrh na projednání informací o dosažených výsledcích CVISu koncem roku 2023. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT nemá připomínky k souborům rozpočtu VUT 2023 v adresáři 3a_IP DKRVO 2023_rozdeleni, dále 
k souborům 3b_Rozpočet ukazatel K.xlsx, 4a_osnova rozpočtu pro fakulty.xlsx, 4b_osnova rozpočtu pro ne-
fakultní součásti.xlsx, 5_ rozpocet vvs 2023.xlsx. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT po diskusích bere na vědomí informace o podkladech IP DKRVO a o počtu financovaných studií 
a jejich zapracování do rozpočtu VUT 2023 a nemá námitky. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 5 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT po diskusích vítá finální návrh a řešení v oblasti strategických projektů, protože nenarušuje princip 
odstraňování výjimek a úlev od odvodů a doceňuje aktivity v této oblasti formou kompenzací z FPP. EK dále 
vítá záměr podporovat ve fázi přípravy ty, kteří strategické projekty podávají. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 6 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT v oblasti investic a zejména přístrojového vybavení vítá vysvětlení poskytnutá k jednotlivým po-
ložkám. EK vítá stažení položky č. 1 (avizované děkanem FaVU), navrhuje vyřazení položky uvedené pod 
číslem 2 v tabulce modelu rozpočtu, list INV vybavení celkem a doporučuje takovou podporu řešit do budoucna 
systémově, viz např. uvažovaný Fond rozvoje VUT.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 

Usnesení EK AS VUT č. 7 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT po diskusi chápe úsilí rektora řešit systémově financování CESA, oceňuje zpřesnění odhadu 
nároků financování CESA na rok 2023 o 1,3 mil. Kč a doporučuje vyjasnit diskutované otázky před přijetím 
finálního usnesení.   
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 8 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT projednala tabulky věnované CA a CS v souboru 2 rozpocet_2023_model_upr_11-04-
2023.xlsx a nemá další dotazy (až na položky týkající se CESA, viz usnesení č. 7). 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

Usnesení EK AS VUT č. 9 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT považuje další tabulky souboru 2_rozpocet_2023_model_upr_11-04-2023.xlsx za  
projednané a oceňuje diskusi a čas, který byl rozpočtu VUT věnován ze strany členů EK, vedení VUT, členů 
rozpočtového týmu a dalších pozvaných hostů na jednáních. 
Hlasování: pro –16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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Návrh Usnesení EK AS VUT č. 10 ze dne 18. 4. 2023: nebylo hlasováno 
EK AS VUT doporučuje AS VUT předložený návrh Rozpočtu VUT na rok 2023 ve verzi rozeslané AS VUT dne 18. 4. 2023 
ke schválení, po zapracování připomínek z jednání EK AS VUT ze dne 18. 4. 2023. 
Hlasování: pro –  hlasů, proti –  hlasů, zdržel se hlasování –  hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 11 ze dne 18. 4. 2023: 
EK AS VUT doporučuje témata přednesená na jednáních EK při projednávání pravidel a rozpočtu  
VUT nad rámec rozpočtu roku 2023 dále diskutovat s vedením VUT zejména na výjezdním zasedání AS VUT. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
Na EK AS VUT dne 18. 4. 2023 byla znovu vznesena připomínka týkající se CESA – výpočtu mezd 
– nastavení mzdového požadavku (zdůvodnění navýšení celkového požadavku na mzdové pro-
středky pro zajištění povinné tělesné výchovy, výše prostředků na dohody a příslušné odvody z do-
hod). Vzhledem k nejasnostem (v současnosti nárůst o 34,96 %) byl vznesen požadavek na dodání 
předpokládaných výnosů CESA v r. 2023 a předpokládaných dotací a bylo konstatováno, že vzhle-
dem k nízkému nárůstu studentů je požadovaná výše nákladů neprůkazná. Předseda EK AS VUT 
RNDr. Popela proto navrhl uskutečnit před zasedáním AS VUT dne 25. 4. 2023 ještě jedno zasedání 
EK, na kterém bude připomínka vydiskutována, bude přijato ještě jedno usnesení k financování 
CESA a teprve pak usnesení o doporučení ke schválení celého návrhu Rozpočtu VUT na rok 2023.  

Dne 24. 4. 2023 zaslal předseda EK AS RNDr. Popela členům EK návrh Rozpočtu VUT v Brně na 
rok 2023 včetně všech příloh, upravený na základě jednání EK AS 18. 4. 2023, který mu zaslala Ing. 
Kunzová (Oddělení hlavního ekonoma, Kancelář kvestora). Na žádost EK AS byla doplněna příloha 
s přehledem fondů a HV. Dále byly na základě jednání EK AS provedeny úpravy v modelu na listu 
INV vybavení, kde byly vynulovány položky na řádcích 1, 2, 8 a 12. V přiloženém „zipu“ CESA bylo 
zasláno upřesnění plánu nákladů na výuku TV CESA – doplněny 2 soubory, první obsahuje výpočet 
navýšení mezd CESA po navýšení tarifů o 15 % na základě výše skutečných osobních nákladů v r. 
2022, druhý soubor obsahuje celkový plán nákladů a výnosů CESA na rok 2023 a skutečnou výši 
nákladů a výnosů vykázanou v SAP v letech 2022 a 2019. Po zpřesnění výpočtu mezd a jeho zao-
krouhlení směrem dolů včetně úplné minimalizace částky na „dohody“ byl rozpočet CESA na výuku 
TV snížen o 500 tis. Kč, výsledná částka byla upravena i v přiloženém modelu. RNDr. Popela dále 
zaslal členům EK AS VUT dopis ředitele CEITEC prof. Vrby, který požádal o zvážení kompenzace 
odvodu z infrastrukturního projektu CEITEC Nano ve výši přibližně 7 mil. Kč pro rok 2023 a podobně 
tuto kompenzaci realizovat i v dalších letech. RNDr. Popela mu sdělil, že s ohledem na vývoj pro-
jednávání rozpočtu VUT a aktuální přístup vedení VUT ke kompenzacím (využití FPP) doporučuje 
projednat tuto žádost na půdě EK AS VUT za přítomnosti vedení VUT a zástupců CEITEC při pro-
jednávání rozpočtů VŠ ústavů, resp. rozpočtu CEITEC, které se uskuteční teprve v dalších týdnech 
po jejich předložení. Tyto dokumenty zaslala tajemnice AS J. Cardová bezprostředně celému AS 
VUT.  

Na zasedání EK AS VUT konaném dne 25. 4. 2023 (od 8:00 hodin před zasedáním AS) se uskuteč-
nila podrobná diskuse k financování CESA a poté k výše uvedenému dopisu ředitele CEITEC prof. 
Vrby, po které EK přijala níže uvedená usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 25. 4. 2023: 
EK AS VUT oceňuje další zpřesnění financování CESA a doporučuje se jím dále analyticky zabývat při pro-
jednávání rozpočtů VŠ ústavů s cílem vyjasnit všechny diskutované otázky.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 25. 4. 2023: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT předložený Rozpočet VUT na rok 2023 ve verzi rozeslané AS VUT dne 24. 
4. 2023 ke schválení. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 25. 4. 2023: 
Ekonomická EK AS VUT se seznámila s dopisem ředitele CEITEC adresovaným rektorovi VUT a předsedovi 
EK, požadujícím kompenzaci odvodů za projekt výzkumné infrastruktury a doporučuje se jím zabývat při pro-
jednávání rozpočtů VŠ ústavů. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Na zasedání AS VUT pak pokračovala diskuse týkající se žádosti ředitele CEITEC prof. Vrby, v je-
jímž průběhu vystoupili zejména zástupci CEITEC prof. Trunec a Ing. Krečmer. Po diskusi předseda 
AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu rozpočtu ještě 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky ani náměty již nebyly vzneseny, bylo přistou-
peno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 ve verzi rozeslané AS VUT 
dne 24. 4. 2023. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Rektor Janíček poděkoval AS VUT za projednání a schválení návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 
2023, zejména ocenil práci ekonomické komise AS VUT. Na závěr rektor promítl analýzu ve formě 
grafů – Přidělené finanční prostředky ve srovnání roků 2022–2023. Pro rok 2024 bude dle názoru 
rektora návrh rozpočtu vypadat úplně jinak a dále konstatoval, že i nadále vítá probíhající diskuse, 
které velmi oceňuje. AS VUT poté na návrh předsedy EK AS VUT RNDr. Popely hlasoval o schválení 
níže uvedeného usnesení týkajícího se uskutečnění další diskuse o rozpočtu VUT na výjezdním 
zasedání AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT doporučuje témata přednesená na jednáních EK při projednávání pravidel 
rozpočtu a rozpočtu VUT nad rámec rozpočtu roku 2023 dále diskutovat s vedením VUT zejména 
na výjezdním zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Prof. Trunec sdělil, že zástupci CEITEC hlasovali proti schválení rozpočtu, nechtěli jej nějak bojko-
tovat, ale chtěli vyjádřit jen svůj postoj a připravit jednání o rozpočtu na příští rok. RNDr. Popela 
poděkoval všem členům EK AS VUT a zejména těm, kteří se zapojili do diskuse. Poděkoval za 
spolupráci i rektoru Janíčkovi, kvestorce Němcové a současně i rozpočtovému týmu, který zapraco-
vával připomínky a postupně upravoval rozpočet do jeho konečné varianty. Předpokládá, že dále 
budou předloženy návrhy rozpočtů VŠ ústavů a dalších součástí, které by měly být projednávány na 
výjezdním zasedání AS VUT. Další jednání EK AS VUT by se měla zřejmě konat začátkem května.  

Následovala diskuse účastníků zasedání AS týkající se problematiky rozpočtu VUT, zejména roz-
dělení IP DKRVO a metodiky přidělování těchto finančních prostředků. Prorektor Weiter přednesl 
komentář, v jehož průběhu sdělil aktuální informace z RVVI. V diskusi dále vystoupili zejména před-
seda EK AS VUT RNDr. Popela, předseda KTČ AS VUT prof. Štětina, rektor Janíček, Ing. arch. 
Galeová a předseda PK AS VUT doc. Steinbauer. Diskuse se také týkala problematiky rozpočtů VŠ 
ústavů CEITEC a CESA, IRC projektů, rozdělení části finančních prostředků za tvůrčí činnost umě-
leckých fakult a uměleckých pracovišť, informací o rozhodování MŠMT o tom, které VŠ a jejich studia 
budou podporována a motivována.  
 
 

12. RŮZNÉ   
 
▪ Doc. Diviš, který je předsedou AS Fakulty chemické, vznesl dotaz na ukončení funkčního období 

stávajícího AS VUT. Předseda AS Hanáček sdělil, že mandát stávajícího AS byl původně do 
listopadu letošního roku, ale vzhledem k pandemii se funkční období tohoto AS posunulo od poloviny 

června 2021 do poloviny června 2024. Volby do nového AS VUT by se měly uskutečnit v příštím 
roce (cca duben–květen 2024). 

 
Vzhledem k tomu, že členové AS VUT neměli žádné další informace, poděkoval předseda AS doc. 
Hanáček účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil jednání.  
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USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 4/2023 DNE 25. 4. 2023 

 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3/2023 ze dne 28. 3. 2023 – verzi 
ze dne 21. 4. 2023.   
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 ve verzi rozeslané AS VUT 
dne 24. 4. 2023. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT doporučuje témata přednesená na jednáních EK při projednávání pravidel 
rozpočtu a rozpočtu VUT nad rámec rozpočtu roku 2023 dále diskutovat s vedením VUT zejména 
na výjezdním zasedání AS VUT.  
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 23. 5. 2023 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 

 
Zapsala: Jarmila Cardová 


